Great Britain
1. General 

The United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland is situated on the British Isles. It consists of four parts: England, Wales, Scotland and Northern Ireland. England, Wales and Scotland occupy the territory of Great Britain. Northern Ireland is situated in the northern part of Ireland. The territory of the United Kingdom is about 244 square kilometres. His the 75th place among other countries in the world. The population is over 55 million. About 80% of the population is urban. The capital of the country is London. 

2. Geographical position and physical features:

The surface of Great Britain varies greatly. The northern and western part of the country is mountains and is called the Highlands. All the rest (south, east and centre) is a vast plain which is called the Lowlands. The mountains are not very high. The rivers are not long. The most important of them are the Severn and the Thames. There are many beautiful lakes in the mountainous parts of the country. 

3. Climate

The mountains, the Atlantic Ocean and the warm waters of the Gulf Stream influence the climate of Great Britain. 

The weather in GB is very changeable. A fine morning can change into a wet afternoon and evening and the wrong side out. The English people say: "Other countries have a climate; in England we have weather." The English also say that they have three variants of weather: when it rains in the morning, when it rains in the afternoon or when it rains all day long. 

The best time of the year in GB is spring(of course, it rains in spring too). The two worst months in Britain are January and February. They are cold, damp and unpleasant. Summer months are rather cold and there can be a lot of rainy days. So most people who look forward to summer holidays, plan to go abroad for the summer. 

4. National economy

Great Britain is a highly developed industrial country. It is known as one of the world's largest producers and exporters of iron and steel products, machinery and electronics, chemicals and textile, aircraft and navigation equipment. One of the chief industries of the country is shipbuilding. 

Great Britain is a country with old cultural traditions and customs. The most famous educational centres are Oxford and Cambridge universities. They are considered to be the intellectual centres of Europe. The education is not free, it is very expensive. 

5. Politic system

The United Kingdom is a monarchy and the Queen is the head of state. But in practice it is ruled by the elected government with a Prime Minister at the head. The British Parliament consists of two chambers: the House of Lords and the House of Commons. There are three main political parties in Great Britain: the London, the Conservative and the Liberal parties, The Conservative party is the ruling party nowadays. 
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1. Генерал 

Великобритания Великобритании и Северной Ирландии расположена на Британских островах. Это состоит из четырех частей: Англия, Уэльс, Шотландия и Северная Ирландия. Англия, Уэльс и Шотландия занимают территорию Великобритании. Северная Ирландия расположена в северной части Ирландии. Территория Великобритании - приблизительно 244 квадратных километра. Его 75-ое место среди других стран в мире. Население - более чем 55 миллионов. Приблизительно 80 % населения являются городскими. Капитал страны - Лондон. 

2. Географическое положение и физические особенности:

Поверхность Великобритании изменяется очень. Северная и западная часть страны - горы и называется Горной местностью. Все остальные (юг, восток и центр) являются обширной равниной, которую называют Среднешотландской низменностью. Горы не очень высоки. Реки не длинны. Самые важные из них - Северн и Темза. Есть много красивых озер в гористых частях страны. 

3. Климат

Горы, Атлантический океан и теплые воды Гольфстрима влияют на климат Великобритании. 

Погода в ГИГАБИТЕ очень изменчива. Прекрасное утро может измениться во влажный день и вечер и неправильную сторону. Английские люди говорят: "Другие страны имеют климат; в Англии мы имеем погоду." Англичане также говорят, что они имеют три варианта погоды: когда идет дождь утром, когда идет дождь днем или когда идет дождь целый день. 

Наилучшее время года в ГИГАБИТЕ - весна (конечно, идет дождь весной также). Два худших месяца в Великобритании - январь и февраль. Они замерзли, влажность и неприятный. Летние месяцы скорее холодны и может быть много дождливых дней. Таким образом большинство людей, которые с нетерпением ждут летнего отпуска, планирует выехать за рубеж в течение лета. 

4. Народное хозяйство

Великобритания - высоко развитая индустриальная страна. Это известно как один из самых больших в мире производителей и экспортеров железных и стальных продуктов, машин и электроники, химикалий и ткани, самолета и навигационного оборудования. Одна из главных отраслей промышленности страны - судостроение. 

Великобритания - страна со старыми культурными традициями и таможней. Самые известные образовательные центры - Кембриджские университеты и Оксфорд. Они, как полагают, являются интеллектуальными центрами Европы. Образование не свободно, это очень дорого. 

5. Благоразумная система

Великобритания - монархия, и Королева - глава государства. Но практически этим управляет избранное правительство с Премьер-министром в голове. Британский Парламент состоит из двух палат: Палата лордов и Палата общин. В Великобритании есть три главных политических стороны: Лондон, Консерватор и Либеральные партии, Консервативная партия - правящая сторона в настоящее время.

